
Poslední červencový 
víkend si Čkyně užila tra-
diční pouťovou veselici.
Sobotu i neděli provázely
tropické teploty, které pří-
mo lákaly k příjemnému
venkovnímu posezení, na-
příklad v zámecké zahradě
před obecním úřadem. Zde
se o občerstvení tentokrát
postaral Petr Bosák.

Během neděle předvedly
své umění úspěšné vimper-

ské mažoretky za dopro-
vodu vimperské dechovky
pod vedením Petra Staňka.

Navštěvníci mohli po
jízdě na kolotoči nebo  ve
vláčku zakoupit mamin-
kám a babičkám květiny 
v kosáckém květinovém
stánku. Novinkou byl ka-
deřník, který přímo na
pouti vytvářel příchozím
účesy a střihy na přání.

(red)
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Knihu s podtitulem „Kra-
jem pod Šumavou v dobách
dvou totalitních režimů,
1938 – 1968“ od autora
Petra Martana vydala Ko-
munita pro duchovní roz-
voj, o.p.s. 

Je historickou studií na
128 stran, napsanou zejmé-
na na základě dokumentů
uložených ve státních
archivech. Publikace vzni-
kala 7 let a má za cíl prav-
divě a úplně zaznamenat
novodobé dějiny našeho
kraje. Je doplněním knihy
„Čkyně“ (vydané 1987,
MNV), která neobsahuje
mnohé podstatné události,
neboť cenzura tehdejší
moci dovolovala psát prav-
du jen do určité míry.

Proto vychází kniha
s důrazem na příběhy lidí
trpících v období nacismu 
a komunismu. Kniha při-
náší jejich jména a tragické
příběhy a prosí, aby nezů-
staly v zapomnění. Jsou zde
uvedeni občané, kteří činili
odpor proti tehdejší moci 
a stali se politickými vězni
a hrdiny III. odboje. Ti
prožili nepředstavitelné
utrpení. Kniha má být
gestem soucitu a uznáním,
které těmto spoluobčanům
dlužíme. Úvod knihy na-
psali Naděžda Kavalírová,
která je předsedkyní Kon-

Hledá se zubař! Takový in�
zerát by klidně mohl pustit
do světa zavedený čkyňský
dentista Honza Toman. Do
své ordinace na čkyňském
náměstí bude brzy shánět
šikovného kolegu. 

Honzo, jak se vás dotkly
změny v budově, kde sídlí
vaše ordinace?

federace politických vězňů
ČR, a František Šedivý,
přední český spisovatel
vězeňské literatury. 

Kniha vyšla s významnou
ainanční podporou obce
Čkyně, díky pochopení
téměř všech zastupitelů 
a starosty Stanislava Chva-
la. Dík patří také ainanční
podpoře obce Bohumilice,
městyse Čestice a zdejších
airem.

Díky nim je kniha distri-
buována jako neprodejná 
a je určena vážným zájem-
cům ze Čkyňska, ale i ško-
lám a institucím v jeho
okolí. Lze ji získat u výše
uvedeného vydavatele na
tel. č. 732 373 448, email:
martanckyne@seznam.cz;
na informačních stáncích a
akcích pořádaných vyda-
vatelem; v Obecní knihovně
ve Čkyni.

Petr Martan

Především máme nová
okna. Starými už teklo při
větší průtrži dovnitř, takže
byl nejvyšší čas. Pak taky
bude nová fasáda, takže už
nebudeme sídlit v nejška-
redější budově na náměstí.
Využili jsme možnosti 
a rozšířili prostory o jednu
místnost, kde bychom rádi
vybudovali další ordinaci.

Dá se tedy říct, že pa�
cient na tom vydělá. Kdy
se můžeme těšit na další
ordinaci?

Pacienti budou mít pří-
jemnější prostředí, přeci
jen budova zvenku nevy-
padala příliš hezky. Ještě to
bude chtít opravit chodby 
a myslím, že už to bude ono.
Další ordinace bude dou-
fám v příštím roce. Cesta je
ale dlouhá, budeme muset
rozkopat podlahy, upravit
čekárnu, nakoupit další vy-
bavení a také projít nezbyt-
nou byrokracií. Také bude
nutné přerušit provoz ordi-
nace.

Co se potom pro pacienty
změní? Bude se to týkat 
i přístrojového vybavení?

V druhé ordinaci bych 

Reaguji na příspěvek 
v Aktualitách červen 2013
rozčarované čarodějky Lu-
cie Růžičkové. 

Plně souhlasím s tímto
článkem i s oprávněnou
kritikou lenosti některých
místních občanů. Chci jen
doplnit: možná čarodějka
Růžičková neví, že tomu tak
není jen ve Čkyni. Vždyť jen
těch lákadel v dnešní hos-
podě, velká plazmová tele-
vize, kde buď běhají za me-
runou, nebo se mlátí hole-
mi po hlavě, případně bě-
hají s raketou po antuce 
a hekají. Co návštěvník, to
trenér. Když pak chcete od
aktérů na hřišti nebo klu-
zišti slyšet souvislou větu,
jste zklamáni. Rodný jazyk
pláče. Ale fanoušek hltá
kdejaký blábol, který jeho
idol vypustí z úst. Potom
chcete, aby vám někdo
pomáhal stavět májku? 

chtěl zaměstnat dalšího
lékaře nebo dentální hygie-
nistku, protože moje spe-
cializace je zubní chirurgie,
kterou dělám i pro ostatní 
zubní lékaře v okolí
a všechno se opravdu zvlá-
dat nedá. Už dlouhodobě
nikoho nepřijímáme, ob-
jednávací termíny jsou
dlouhé. Neplánuji, že by-
chom potom přibírali více
pacientů, spíš je mým cílem
zkrátit objednávací dobu 
a mít na vlastní pacienty
dostatek času, který si čím
dál tím speciálnější zákroky
žádají.

Z nových přístrojů se
budou moci pacienti těšit
na zubní CT, které umož-
ňuje trojrozměrnou diag-
nostiku obličejových kostí,
ale i jednotlivých zubů, což
nás zase posune o kousek
dál.

(pp)

Vždyť u piva v hospodě se
udělá tolik práce a vyřeší
každý problém. A to hlavní
ještě teprve přijde! V pří-
štím roce čtvery volby… 
A vy chcete, aby se ve Čkyni 
angažovali kvůli tradicím?
A zadarmo? Přeji vašemu
spolku KOS hodně úspěchů.
V Čechách ale platí jedno
přísloví: Každý dobrý sku-
tek je po zásluze potrestán. 

Neztrácejte ale vůli ani
chuť. Váš nápad v příštím
roce postavit májku jen
s děvčaty považuji za
výborný. Chce to ještě me-
diálně rozmáznout a snad
se chytnou za nos ti, o kte-
rých jste tak pěkně psala. 

S pozdravem a úctou
Karel Beránek
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Ve Čkyni se hledá druhý zubař

Vyšla kniha Paměť Čkyňska

Zaujalo mne



Dětský den na hřišti, kte-
rý se kvůli špatnému počasí
musel o týden odložit, se po
všech stránkách vydařil.
Počasí dětem i pořádajícím
Kosákům tentokrát přálo 
a tak i účast byla hojná. 

Skákání v pytli, kuželky,
střílení vzduchovkou, pu-
zzle, přetahování, trefování
tužky do láhve a další disci-
plíny si užilo kolem stovky
dětí a dospělých. Děti za
každou disciplínu dostávaly
dětské peníze, za které si
mohly v bohatě záso-
beném krámku s ochotnou 

Prázdniny se sice už blíží
ke konci, ale když vycháze-
ly červnové Aktuality, hodně

prodavačkou Evičkou Ku-
tovou koupit různé las-
kominy, hračky, pastelky 
a další, což je velmi bavilo 
a dle paní prodavačky 
i rozvíjelo myšlení v tržním
hospodářství. Dále si mohly
vytvořit vzkazovníček nebo
si nechat namalovat něco
na tělo, což je stále popu-
lární, letos byla i novinka,
obrázky na noze, což vy-
myslely děti samy. Po sou-
těžení si děti ještě užily
táborák a opékání vuřtů,
které zabezpečil hospodský
Libor Schoř.                    (red)

hezkých akcí bylo teprve
před námi. 

(vp)
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Dětský den na hřišti se vydařil

Děti při jedné z disciplín                          Foto: K. Remeš st.

Ohlédnutí za koncem školního
roku ve školce

Předškoláci navštívili prvňáčky v základní škole. 
Výuka se všem moc líbila. U vytržení byly nejen děti, ale
i paní učitelky. 

Mateřskou školu navštívili také strážci z NP Šumava.
Byla to pro děti jedna z nejvydařenějších akcí z celého škol-
ního roku. 

Školní výlety. Mladší děti cestovaly vláčkem do bohumi-
lické mateřské školy (někdo jel vlakem poprvé), starší jeli
autobusem na vimperský zámek.   

Řád zlaté vařečky – ocenění za chutnou a zdravou krmi,
vlídné slovo, laskavý a vstřícný přístup dostaly od dětí 
a učitelek ze čkyňské mateřské školy zdejší kuchařky
Hanka Škopková a Iva Járková.                                          (vp)



Počty vypitých piv jsou
sečteny. Účty srovnány,
všichni se tak můžou těšit na
třetí ročník čkyňských piv�
ních slavností. „Vedle piva se
stal nejoblíbenějším drin�
kem  slavností Šavlomet,“
říká v rozhovoru  jeden z or�
ganizátorů Lukáš Růžička.

Jak jste byli spokojeni 
s účastí na slavnostech?

Spokojenost na naší stra-
ně je obrovská, ale nej-
spokojenější jsme, když
jsou spokojení ti, co přisli,
všem se líbí atmosféra 
a baví se. Jelikož přišlo na
den průměrně kolem 300
lidí, prohlásil bych jménem
organizátorů akci za úspěš-
nou. 

Kolik se vypilo piv? 

Piv se vypilo obrovské
množství, nechci hovořit 
v číslech, ale podle stavu
uživatelů bych to tipoval na 

Zdá se, že ve Čkyni roste
další rocková hvězda. Zdejší
rodák a čerstvě také úspěšný
maturant Pavel Kříž se na
začátku tohoto roku přidal k
vimperské punk�rockové ka�
pele Nutno dodat. 

Co tě přivedlo k hraní na
kytaru a celkově k rockové
hudbě?

Na akustickou kytaru
jsem hrál asi od 8 let, kdy
jsem začal navštěvovat ZUŠ. 
Poté začal můj soused
Ondra Bárta hrát na elek-
trickou kytaru a dá se říct,
že k přechodu na elektriku
mě přivedl právě on. Jinak
jsem ale samouk.

takových čtyřicet sudů.

Jaký byl zájem o tvé drin�
ky? Který byl nejoblíbe�
nější? 

Drinky šly jako minulý rok
na dračku, v nápojovém
lístku jsme mohli vidět
názvy jako Kulomet, Šavlo-
met, Raketomet, Kolotoč,
Osobní Srážce a podobně.
Nejprodávanějším drinkem
se stal jako minulý rok
Šavlomet, který obsahuje
podíl pomerančového ex-
traktu a značnou část tvoří
slivovice.

Budou slavnosti piva i pří�
ští rok? Chystáte nějakou
inovaci?

Slavnosti samozřejmně
plánujeme i příští rok. My-
slím si, že v režii dvou
Josefů - Dragouna a Růžičky
se nemusíme bát, že by ně-
jaké další inovace nebyly.

(pp) 

Tvůj první koncert s ka�
pelou Nutno dodat jsi
odehrál ve vyprodaném
sále v hotelu Zlatá hvězda 

ve Vimperku. Jaké to
bylo?

Z prvního koncertu jsem
měl docela obavy, ale po
první písničce ze mě vše-
chno spadlo a já si to ná-
ramně užil. Velký dík patří
fanouškům, kteří vytvořili
neskutečnou kulisu, a hla-
vně díky nim na tento kon-
cert nikdy nezapomenu.

Rok se s rokem sešel a je
tu opět loučení před prázd-
ninami. Děti z MŠ navštěvu-
jící kroužek alétny a an-
gličtiny měly v červnu dvě
rozlučkové hodiny. První
z nich jsem si dovolila pra-
covně nazvat pancakes day.
Tento den vyučujeme opro-
ti ostatním lekcím formou
praktické konverzace. Lek-
ce je o přípravě palačinek.
Začínáme postupem, jak
palačinky připravit, potom
upéct a nakonec ochutit 
a ozdobit. Samozřejmě vše-
chno probíráme v angličti-
ně, protože si troufám
tvrdit, že na konci roku už
jsme schopni tvořit jedno-
duché věty. Děti se učí poj-
menovat jednotlivé ingre-
dience, mícháme  a pečeme.
Zbytek je velmi příjemný,
procvičíme jednotlivé po-
chutiny, kterými si můžeme
palačinku ozdobit, základní
vazby jako „co byste si dal
na vaši palačinku, prosím,
tady ji máte, děkuji.“ A pak
už jen dlabeme a vychut-
náváme výsledek našeho
snažení.

A závěrečná otázka – jaké
máte s kapelou plány do
budoucna? 

Naším největším přáním
je, aby se lidem naše hudba
líbila a abychom hráli co
nejčastěji. Největší odmě-
nou pro nás pak je, když
vidíme, jak se na naše pís-
ničky paří.

(Šimon Blaschko)

Poslední hodinu se sna-
žím procvičit jednotlivá té-
mata, která jsme za celý rok
probrali, projedeme slovní
zásobu a děti s radostí
odměním diplomy za ab-
solvování kroužků angli-
čtiny a alétny. Dostanou
drobnou odměnu, sladkost
a mohou se těšit na za-
sloužené prázdniny. Ně-
kteří z nich odejdou od září
už do školy a musím kon-
statovat, že na některé
z nich jsem si dost zvykla,
protože jsem je měla už od
mrňousků a navštěvovali
kroužky pravidelně třeba 
i několik let. Zájem dětí mě
velmi těší a bude se mi po
nich stýskat. 

Tímto bych ráda popřála
prvňáčkům, aby se jim ve
škole líbilo a aby využili 
své znalosti, které nabyli
při našich společných hodi-
nách. A od září se moc
těším na další nadšence o
anglický jazyk a pískání na
alétničku.   

Mgr. M. Turková
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Na slavnostech piva padlo 
40 sudů

Ve Čkyni roste další rocková
hvězda

Foto: O. Doležal

Rozlučkové hodiny Mlétny a angličtiny
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Zastupitelstvo obce Čkyně konané
dne 24.6.2013

schválilo:
– doplnění programu: do bodu 7) tři smlouvy na věcná břemena
pro E.On; do bodu 8) dodatečné žádosti na přidělení bytu v č.p.
151 a v DPS; jako bod 10) oprava místní komunikace ve Čkyni,
podání žádosti na opravu MK v Horosedlech; do bodu Různé)
povodně, 120 let dráhy
– celoroční hospodaření obce a záv. účet obce za rok 2012
včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce za
rok 2012 s výhradou, nedostatky byly projednány na zasedání
ZO dne 24.6.2013, chyby budou odstraněny do 30.11.2013
– rozšíření OZV č. 2/2011 – v čl. 1 bude doplněn bod c) Hospoda
Na hřišti
– smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu –
akce Záhoříčko kabel NN – Hůlovec – č. smlouvy PI-
014130005256/003 – úplata 2.000,– Kč bez DPH
– smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu –
akce Onšovice č.p. 21 – přeložka vedení NN – č. smlouvy PI-
014130004552/002 – úplata 500,– Kč bez DPH
– smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu –
akce Čkyně kabel NN – Obec č.p.105 – č. smlouvy PI-
014130004444/001 – úplata 2.000,– Kč bez DPH
– smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího
věcnému břemenu – akce Čkyně, kabel NN, p. Telingr – na č.
parc. 945/1 v k.ú. Čkyně – úplata 1.400,– Kč bez DPH
– smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího
věcnému břemenu – akce Čkyně, Löfaler - kabel VN, nový ÚO –
na č. parc. 1152/3 v k.ú. Čkyně – úplata 500,– Kč bez DPH
– smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovídajícího
věcnému břemenu – akce Čkyně, ulice č. parc. 1148/2 - rekon-
strukce NN – na č. parc. 761/6, 1148/2 v k.ú. Čkyně – úplata
2.600,– Kč bez DPH
– záměr prodeje panu Janu Heřtovi, Mírová 434, Vimperk - části
pozemků č. parc. 34/1 o výměře cca 300 m2 a st. 15 o výměře
cca 25 m2 v k.ú. Onšovice u Čkyně
– dodavatele Obnovy MK od DPS k bytovkám a k náměstí ve
Čkyni airmu Strabag a.s. dle cenové nabídky
– podání žádosti a realizaci projektu Stavební úpravy místní ko-
munikace Horosedly – silnice č. III/17130 a vyřízení ban-
kovního příslibu a zajištění ainancování ve výši 9.708.335,– Kč
částečně z rozpočtu a bankovního úvěru ve výši 5.000.000,– Kč
– příspěvek ve výši 40.000,– Kč pro pana Petra Martana, Čkyně
197 na publikaci „Paměť Čkyňska“
– ainanční příspěvek na akci „Požární ochrana očima dětí“ pro
Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, Okresní sdružení
Prachatice ve výši 5.000,– Kč
– ain. příspěvek pro Obec Kostelní Lhota ve výši 55.000,– Kč
– ainanční příspěvek pro Štifterův pošumavský železniční
spolek ve výši 5.000,– Kč

přidělilo:
– byt v č. p. 151 po paní J. Fučíkové v pořadí: Libor Schoř, Praha;
Veronika Dodoková, Čkyně; Antónia Horvátová, Čkyně
– byt v DPS po pí I. Mrázové – paní Marii Zámečníkové, Střídka 11

zamítlo:
– záměr prodeje pozemku paní Ivě Košatkové, Čkyně 115 na
část pozemku č. prac. 11/84 v k.ú. Čkyně

vzalo na vědomí:
– hospodaření a závěrečný účet DSO Věnec, včetně zprávy o
výsledku přezkoumání hospodaření DSO za rok 2012

Vítání občánků 13.7.2013
Na fotograaii zleva: Lenka Chlandová a Miroslav Martan
se synem Janem, Marcela Jírovcová a Karel Košek s dce-
rou Karolínou, Ingrid a Sebastian Zalewski s dcerou 
Isabellou, Simona Roblová a Vladislav Vidláš se synem
Vladislavem, Pavlína a Jaroslav Steidlovi se synem
Lukášem, Martina Němcová a Jiří Jarolím s dcerou
Veronikou. 

Foto: D. Havlík

ŠUMAVOUS VÁS ZVE

Sobota 14. září od 14 do 17h, MEDOHRÁTKY
V. ročník MEDOHRÁDEK u Šumavouse v sobotu 14. září
2013 od 14 do 17h opět nabídne dvě divadelní před-
stavení pro děti, hry o včelkách, včelařích a včelích pro-
duktech. Na děti bude čekat nejen sladká odměna, ale i
nové vědomosti ze života včelek. Ani rodiče nezůstanou
stranou, mohou se do her zapojit či ochutnat naši
medovou nabídku. Přijďte k Šumavousovi prožít příjem-
nou sobotu!

Šumavous opět od září 2013 zve děti do LESNÍ ŠKOLKY
Šumavousek. LMŠ je doplňkem klasické mateřské školky,
tuto docházku nenahrazuje, ale nabízí dětem celodenní
pobyt v přírodě, získávat nové pohybové a motorické
dovednosti a hlavně zažít spousty dobrodružství.
Připravit dříví na oheň, na kterém se vaří a pečou různé
dobroty, starat se o zvířátka ve zvěřinci, dodržovat
tradiční české zvyklosti, prozkoumávat les, poznávat ros-
tliny a zvířata, hrát si v potůčkách a loužích, stavět
překážky z lan a dříví a zdolávat je a další. LMŠ
je  celoroční vzdělávací a výchovná péče pro děti od 3 do
6 let s otevřenou komunikací a úzkou spolupráci peda-
gogů a rodičů; rodiče a prarodiče se mohou programu
účastnit. 

Více na www.sumavous.cz nebo jirka@sumavous.cz, tele-
fon - 602 483 534, dětské centrum ŠUMAVOUS, U Sloupů
11, 385 01  Vimperk.



Vážení spoluobčané,
rádi bychom vás touto

cestou informovali o změ-
nách  v oddíle  kopané  SK
Čkyně.

Po  sestupu  „ A“  družstva
mužů z krajského přeboru
a celkovém vyhodnocení
ekonomické situace jsme
byli nuceni učinit nelehké
rozhodnutí. 

Prvním z nich bylo zru-
šení   „B“  týmu  mužů a při-
hlášení našeho prvního
mužstva do soutěže I. B
třídy.  Abychom   vám odů-
vodnili  naše kroky, před-
kládáme informaci  o roč-
ních nákladech na provoz
hřiště: 

Tyto prostředky musíme
zajistit a to naši fotbalisté
ještě ani nevyběhli na hrací
plochu, i když větší  část
výše uvedené  částky  po-
kryje dotace z obecního
rozpočtu. K nezbytným
nákladům je nutno dále
připočítat  ainance   potřeb-
né na  vybavení  jednotli-

Čkyňský fotbal se před za�
čátkem této sezóny musel
smířit s celou řadou zásad�
ních změn. Jednou z nich je
i odchod zdejšího odcho�
vance Zdeňka Sváty –
kapitána, obětavého hráče,
který dával fotbalu napro-

vých mužstev (dresy, míče,
cestovné, náklady spojené
s rozhodčími atd.). 
V současné době čítá náš

oddíl 81 členů, z toho počtu
je 30 registrováno v muž-
stvech mládeže.

Také   chceme  poděkovat
a  vyzdvihnout  zásluhy
našeho kolegy, fotbalisty
Jaromíra Kaince, který se
po dlouhá léta ve funkci
předsedy klubu o provoz
našeho oddílu staral. 

Dále je na místě  poděko-
vat  sponzorům,  rodičům
malých fotbalistů a všem
dalším příznivcům fotbalu,
kteří  nám pomáhají.  Podě-
kování  patří  i  zastupite-
lům  obce v čele se staro-
stou  Ing. Chvalem. 

S majetkem obce naklá-
dáme rozvážně  a snažíme
se s ním ekonomicky  hos-
podařit.  Důkazem   toho je
zhodnocení  obecního  ma-
jetku  prostřednictvím re-
konstrukce kabin  z vlast-
ních zdrojů a svépomocí
v loňském roce (investice
ve výši cca 160.000,- Kč).
Přičemž opatření  jakých-
koliv  ainančních prostřed-
ků  není  v dnešní   těžké
době snadná záležitost.

Na závěr  chceme  při-
pomenout,  že svěřený ma-
jetek nevyužíváme sami.
Pro své účely  je hřiště
k dispozici  základní škole,
hasičskému sboru a ostat-
ním místním spolkům 
i široké  veřejnosti .

Výbor SK Čkyně

sto vše, a hlavně správného
chlapíka, který nezkazil žád�
nou legraci. Zdeněk se
odstěhoval do Chotýčan ne�
daleko Českých Budějovic
a dojíždění na zápasy
i tréninky už nepřipadá do
úvahy.

Zdeňku, už jsi trénoval za
svůj nový tým ze Ševětína?

Ano, tréninky jsou podob-
né těm našim, makat se
musí všude, když se chce
hrát na dobré úrovni! 

Do kdy chceš hrát fotbal?
Myslíš, že se do Čkyně už
nevrátíš?

Fotbal budu hrát, dokud
mi zdraví dovolí, ale nic se
nemá přehánět! Do Čkyně
se už asi nevrátím, už teď to
bylo dost náročné stále do-
jíždět. Ale nikdy neříkej
nikdy, obzvláště když kluci
vykopou zpátky kraj.

Ve Čkyni jsi hrál od dět�
ství. Jaké jsi měl pocity při
posledním zápase, kdy jsi
měl navíc kapitánské céč�
ko na dresu?

Poslední zápas jsem si
samozřejmě užíval, ale když
jsem odcházel ze hřiště,
trochu mě to fotbalové srdí-
čko zabolelo. Vždyť jsem tu
odehrál 22 let, potkal spou-
stu kamarádů a fajn lidí,
kteří se kolem fotbalu točili,
mám určitě nač vzpomínat! 

Za Čkyni jsi odehrál stovky
zápasů. Vzpomeneš si na ně�
jaký konkrétní zážitek?

Z každého zápasu si člo-
věk odnáší nějaký ten záži-
tek, ať už dobrý nebo špat-
ný. Tak třeba ten špatný. Byl
jsem tenkrát ještě doroste-
nec a trenér áčka si mě vy-

táhl, abych s ním jel do
Týna nad Vltavou, že jich je
málo. Naskočil jsem do zá-
pasu na posledních dvacet
minut. Nic jsem neukázal,
pobíhal jsem tam jako pa-
pírovej čert a nakonec se mi
ještě místní fandové posmí-
vali a pořvávali na mě.
Tenkrát jsem se chtěl na
všechno vyprdnout, podlo-
mili moje sebevědomí, to
byl můj první zápas za
áčko. A teď ten lepší záži-
tek. Hráli jsme ve Veselí nad
Lužnicí, které bylo tenkrát
nováčkem krajského pře-
boru. Od začátku jsme byli
jasně lepší, ale po půli do-
mácí vedli 1:0. Nic jsme 
nevzdávali a stále tlačili. 
V kabině nám pak trenér
řekl, že dneska neprohra-
jeme. A my si za tím stáli.
Jenže co čert nechtěl. V 55.
minutě se ode mě nechtěně
odrazil míč a nabíhající
útočník toho využil a rázem
to bylo 2:0. Nevím, co se s
náma v ten moment stalo,
ale nohy nám to nepodlo-
milo. Ještě víc jsme se začali
tlačit před bránu. Útok stří-
dal útok a já z jednoho ta-
kového vstřelil gól. Když
nevíš, co s míčem, tak vys-
třel. Staré dobré přísloví za-
se zafungovalo. Bylo to 2:1.
To nás tak nakoplo, že o pět
minut později jsme vyrov-
nali zásluhou Michala Ku-
neše a poslední hřebíček do
rakve zatloukl Fritz Fleis-
chmann, který dal vítězný
gól. V poslední minutě jsem
ještě stihl vykopnout míč
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Změny ve čkyňském fotbale

údržba hrací plochy  
sečení  (benzín + práce)

30 000,- Kč
hnojení 3 000,- Kč
postřik proti plevelu

12 000,- Kč

údržba kabin a dresů 
13 000,- Kč   

elektřina             48 000,- Kč   
ostatní   (režie a drobné
opravy)               14.000,- Kč
Celkem           120.000,�Kč

Kapitán se rozloučil se Čkyní

Zdeňek Sváta se loučí se čkyňským fotbalem          Foto: P. Krull



z prázdné brány a my mohli
slavit sladké 3 body.
Tenkrát mi z toho všeho
běhal mráz po zádech. Byl
to krásný pocit, za který
stála všechna ta dřina na
tréninku.

Co fotbalisti a trenéři. Po kom
se ti bude nejvíc stýskat?

Asi po všech, kteří se
kolem fotbalu točili, bez
nich by ten sport ani dělat
nešlo. Na trenéry budu
vzpomínvat vždycky v dob-
rém, vždyť nás učili hrát
fotbal. Počínaje Milanem
Kavlíkem a mým tátou, kte-
ří se mnou šli od přípravky
až k dorostu. Končit můžu
Vencou Turků a Michalem
Uhlíků, kteří si s námi mu-
seli vypít ten sestupový 
kalich hořkosti až do dna.
Také bych chtěl popřát celé-
mu manšaftu, ať se jim 
v novém ročníku daří a také
hodně fotbalového štestíčka.

Po sestupu čkyňského áčka
a odchodu některých klíčo�
vých hráčů se vedení SK
Čkyně rozhodlo, že ve Čkyni
nebudou fungovat dva týmy
a zdejší béčko tak ukončilo
po 13 letech svou existenci.
Nad uplynulými třinácti lety
se v rozhovoru pro Aktuality
zamýšlí trenér béčka a čkyň�
ská fotbalová ikona Pepa
Stejskal.

Pepo, jak dlouho béčko ve
Čkyni fungovalo?

Čkyňské fotbalové béčko
ukončilo letos svoji činnost
a po 13 letech mizí z fot-
balové scény na okrese
Prachatice. Hlavní důvod je
nedostatek hráčů. "A muž-
stvo" po sestupu se prak-
ticky rozpadlo a tak bu-
doucnost fotbalu ve Čkyni 
je směrována na vlastní od-

Zdeňku, coby Kosák jsi
ztvárnil spoustu neza�
pomenutelných divadel�
ních rolí. Jak to vypadá s
divadlem do budoucna?

S divadlem jsem prozatím
skončil. Časově bych další
aktivitu nezvládal. Práce na
domě a fotbal zaberou
spoustu času, nechci být
jako honící pes. U nás se di-
vadlo nehraje, možná v bu-
doucnu se to dá dohro-
mady, pak uvidíme. 

Rád bych poděkoval Kosá-
kům, že přijeli k nám do
Chotýčan a sehráli svoji
poslední divadelní hru, je-
ště teď se o tom v naší malé
vesničce vypráví, udělali tu
velký dojem a mě samot-
ného překvapili. Od každé
role jsou lepší a vyhranější.
Tak hlavně neusnout na
vavřínech a pokračovat vese-
le dál, Kosáci!

(pp)

chovance a šikovné doros-
tence, což je v dané situaci
asi to nejrozumnější.

Je jistě škoda tohoto
zániku, je jistě snazší něco
zrušit než něco vytvořit, ale
není vyloučeno, že v bu-
doucnu dojde k obnově.
Mužstvo založené na pod-
zim roku 2000 (tedy již 
v minulém tisíciletí) začalo
v nejnižší soutěži a hned
postoupilo do okresního
přeboru, kde účinkovalo až
do letošního konce. U jeho
zrodu stáli pánové Franta
Černý a Pepa Gregor, násle-
dovali pak krátkodobě
trenéři Franta Zábranský 
a Michal Kuneš.

Sleduješ osobní statistiky?
Který z hráčů odehrál za
béčko nejvíce zápasů a
který dal nejvíce gólů?

Já jsem byl u mužstva od
začátku až do letošního
konce, tak jako hráči Jarda
Brašna, Vlasta Toman, Pepa
Kuneš, Zbyněk Stejskal a další
jen s malými přestávkami.

Mám kompletní seznam
hráčů, ale ten by zabral moc
místa a tak jen pár rekord�
manů s počty odehraných
zápasů:
1. Vlasta Toman – 280 
2. Pepa Kuneš – 245
3. Honza Lukeš – 205
4. Jarda Brašna – 199
5. Jirka Stejskal – 174
6. Zbyněk Stejskal – 170

Nejvíc gólů dali:
122 – Zbyněk Stejskal
76 – Jirka Vojtíšek (z 92 záp.)
51 – Honza Vojtíšek (130  záp.)
39 – Venca Turek (z místa
stopera – 77 zápasů)
37 – Pepa Kuneš

V letošním roce dělali čest
čkyňskému fotbalu kromě
tradičních celků mládež-
níků také ti dříve narození
fotbalisté, tzv. stará garda.
Už potřetí se nám podařilo
vyhrát soutěž na okrese
Strakonice pod názvem
Strakonicko garda 35+. Té
se mohou účastnit hráči,
kteří už dovršili věk 35 let 
a starší. Náš tým je složený
z hráčů, kteří prošli větši-
nou mužstvem ve Čkyni, ale
i z jiných oddílů jako je
Vimperk, Vacov, Svatá Máří,
Stachy. Máme na soupisce
25 hráčů, ale jelikož se tato
soutěž hraje v týdnu, jsme
rádi,  když se nás sejde ale-
spoň 13 hráčů na zápas.

Jaký ročník byl z tvého
hlediska nejúspěšnější?
Nejzajímavější?

Nejlepšího umístění
dosáhlo béčko v ročníku
2007–8, kdy skončilo na 
2. místě, jinak vždy mezi 
3.–8. místem, tedy ve stře-
du tabulky, ovšem až na po-
slední rok, kdy skončilo
poslední.

Máš pro ty, co hráli za
béčko, nějaký vzkaz?

Děkuji všem hráčům, kteří
se podíleli na zdárném
chodu a přeji jim ještě
hodně fotbalové radosti 
v další kariéře. Většina 
z nich bude pokračovat
doma a šířit slávu čkyň-
ského fotbalu.

(pp)

Nejstarší fotbalista v týmu
by některým mohl dělat
otce a stále patří k nejlepším
a nejběhavějším. Řeč je samo-
zřejmě o Zdeňku Vilánkovi.

V letošním roce jsme z 16
zápasů vyhráli jedenáct-
krát, čtyřikrát remízovali 
a pouze jednou prohráli.
Nejlepším střelcem v týmu 
je Michal Kuneš, když se mu
zrovna nedaří, zastoupí ho
Jan Vojtíšek a v letošním
roce chytil střeleckou for-
mu i Sláva Krull. Jsme si vě-
domi, že postoupit nikam
nemůžeme, ale některé zá-
pasy bývají opravdu vyhe-
cované, jako kdyby se hrálo 
o titul mista světa.
Pokračování na straně 8.

7 Srpen 2013 – AKTUALITY ze života Čkyně

„Konec béčka byl nevyhnutelný,"
říká trenér

Stará garda byla zase nejlepší



Pokračování ze strany 7.

To už ale k fotbalu patří. Po
zápase se vše při do-
plňování kalorií v hospodě
Na hřišti vysvětlí a domů
odcházíme s pocitem, že
jsme ještě trošku fotbalisti.
Nechci na někoho z naší
party zapomenout. Všem,
co se na tomhle úspěchu
podíleli, děkuji a v  letošním  

Lucie se narodila 25. 5.
1982 ve Vimperku, odmala
však vyrůstala ve Čkyni.
Pohrát si chodila za svými
kamarády do mateřské ško-
ly a později absolvovala 
i zdejší základní školu.
Dobu svého dospívání ale
trávila především v krás-
ném městě Písku, kde na-
vštěvovala a pak i úspěšně
zakončila Střední zdravot-
nickou školu. Už odmalička
je sportovně nadaná. Zpo-
čátku cvičila pod místní
čkyňkou organizací Sokol,
později na SZŠ v Písku cho-
dila na aerobik a hrála ve
volejbalovém týmu. 

Po maturitě začala praco-
vat v nemocnici ve Strako-
nicích, ale na svůj oblíbený
koníček nezapomněla a dál
se mu tvrdě věnovala. Ab-
solvovala četná školení 
a stala se cvičitelkou v jejím
mateřském Sokole. Cítila,
že je aerobik její šálek kávy
a dodělala si různá školení

roce se snad ve zdraví zase
na podzim sejdeme. Patří k
nám i Vojta Bastl, který pro
nás vede internetové strán-
ky http://skckynegarda.my-
page.cz/, kde si zájemci
mohou přečíst výsledky zá-
pasů, zhlédnout fotograaie 
a další zajímavosti. 

EDER

jako bodystyling, power
stretch či cvičení pro těhot-
né, aby mohla být sku-
tečným odborníkem a rád-
cem pro ty, kteří jdou cvičit
poprvé a byli by schopni si
ublížit. 

Protože ale ve Strakoni-
cích na interním oddělení
pracovala v třísměnném
provozu, což jí neumožňo-
valo věnovat se předcvičo-
vání, přestoupila do vim-
perské nemocnice. Vedla
jak aerobik pro dospělé, tak
i pro děti. Stále to ale ne-

bylo ono. Jejím snem bylo
svalnaté tělo, a proto začala
s aitness stylem. Pravidelně
navštěvovala různá aitness
centra, aby jednou sama
mohla být tím, kdo vám po-
radí. A skutečně. Úspěšně
zvládla školení a stala se
z ní instruktorka aitness
centra a trenérka kulturis-
tiky. 

Jenže jak už to tak bývá,
přijde svatba, první dovo-
lená a první dítě. Těhoten-
ství přišlo v době, kdy měla
velmi dobrou formu a jak
ona říká, udržovala si
„tepovku“. Nicméně rodina
je přednější, a tak využila
těch devět měsíců k pře-
mýšlení. No nevymyslela
sice žádný posilovací stroj,
který by pracoval sám a my
u posilování jen odpočívali,
ale rovnou si navrhla celou
posilovnu. Jejím prvním
parťákem byl pan Miroslav 
Kouba, který měl podobný
plán. On tedy posilovnu
postavil a vybavil a ona v ní
vedla své první klienty.
Učila je starat se o své
zdraví, aby si cvičením
neublížili a cvičili správně.
Měla ale plány mnohem
větší a posilovna ve Lčo-
vicích jí byla příliš malá. Za-
čala trénovat ve Strako-
nicích ve wellness centru
Ostrov a ve Vimperku. 

Pořád to ale nebylo to pravé
ořechové. Stejně jako v po-
hádce o Popelce spadly tři
oříšky do vozu Popelčina
otce, vpadl jí do cesty nově
se rekonstruující dům na
náměstí ve Čkyni a s ním 
i jeho majitel pan Kalčík.
Neváhala. Tohle je má po-
slední šance, řekla si, jdu do
toho naplno. Slovo dalo
slovo a ona už si třásla
rukou s panem Kalčíkem.
Budu mít své vlastní aitko,
jásala. Jak sama říká, má
svůj sen, chce lidem pomá-
hat, ale práce zdravotní ses-
try a trenérky nešly časově
skloubit dohromady. Volba
byla tedy jasná, práce osob-
ní trenérky to vyhrála na
plné čáře. Chtěla by lidem
pomoci od bolesti zad,
zlepšit jejich fyzickou i psy-
chickou kondici a podpořit
jejich sebevědomí. Začít
cvičit se může přece
v každém věku, jen chtít. 
A tak jestli se o tom všem
chcete přesvědčit sami, 
přijďte se na ni a její nové
vysněné aitko podívat. 

1. 9. 2013 od 14 do 18 ho-
din Vás bude čekat ve Čkyni
číslo popisné 92. A kdo? Lu-
cie Nárovcová (Kavlíková),
Vaše osobní trenérka do
nepohody.

Lenka Klímová
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Ve Čkyni se otevírá 
Mitness centrum

Sbor dobrovolných hasičů Čkyně 
vás  zve

na koncert skupiny

Labyrint
Kdy: 24. srpna od 20 hodin

Kde: KD Čkyně
Předprodej vstupenek v drogerii Jarokai.

Hospoda Na Kovárně 
vás zve k příjemnému posezení.
Otevřeno každý pátek a sobotu.

Možnost pořádání rodinných oslav 
a větších společenských akcí.



Zatímco 6. července 1415
byl upálen Mistr Jan Hus,
letos se do Čkyně ve stej-
ném termínu vrátil již třetí
ročník Čkyně Cupu. Stejně
jako v loňském roce se ho
zúčastnilo 10 týmů, které
se mezi sebou utkaly o blyš-
tivé poháry. Celkovým
vítězem se stal tým TRIVIS, 

Myslivecké sdružení Čky-
ně Háje ve spolupráci 
se Základní školou a ma-
teřskou školou Čkyně pořá-
dalo již tradiční Dětský
rybářský den, který se
uskutečnil v sobotu 22. čer-
vna za vydatné pomoci
sponzorů RENO Šumava,

který ve ainále na penalty
porazil tým Turků. Na
třetím místě se umístilo
mužstvo Parchanti.
Nejlepším střelcem byl již

podruhé Josef Král z týmu
BOBcat, mezi třemi tyčemi
si pak dle direktoriátu tur-
naje nejlépe počínal Tomáš
Zeman.   

(Šimon Blaschko)

Agromont Bohumilice, Dře-
vostroj Čkyně, AZ DELTA,
pana Šlemara ml. z Chlu-
man a za pomoci pana D.
Žampacha staršího.

Dětského dne se cel-
kem zúčastnilo 19 dětí, 
z toho 7 dětí chytalo na 17
prutů. Při soutěži bylo

uloveno 17 ryb. Z toho 
nejvíce ryb chytil vítěz
Sýkora v počtu 7 kusů 
o celkové délce 194 cm. Na
druhém místě se umístil
soutěžící Kotál, který ulovil
3 kusy ryb v délce 105 cm,
a na třetím místě skončil
soutěžící Kožený, který
ulovil také 3 kusy ryb 
o celkové délce 101 cm.
Ostatní soutěžící ulovili po
jednom kusu ryb.

Všichni soutěžící si odne-
sli rybu a velice hodnotné
ceny. Ale ani ostatní děti
neodešly s prázdnou a byly
obdarovány také různými  

Jak prakticky využít bla-
hodárných účinků borůvek
ze Šumavy? Tím se při spo-
lečném projektu budou
zabývat odborníci Správy
Národního parku a Chrá-
něné krajinné oblasti Šu-
mava a vědecký tým, který
sestavil Petr Petr z Pracovi-
ště klinické farmakologie
Nemocnice České Budějo-
vice, rodák ze Spůle (vpra-
vo vepředu). 

dárky. Pro děti bylo podá-
váno občerstvení zdarma 
a jejich rodiče si občerstve-
ní mohli koupit. Bylo z čeho
vybírat. Ohřívaly se párky,
pan Dušek Fr. smažil ryby,
pan Kožený Jar. smažil
steaky a bramboráky, byla
podávána limonáda, horká
čokoláda a jiné sladkosti.
O tom, že se akce vydařila,

není pochyb, a to díky všem
sponzorům, kterým tímto
vyjadřujeme poděkování,
a všem členům Myslivec-
kého sdružení Čkyně Háje,
kteří se na akci podíleli.

Miroslav Holeček st.

Na projektu spolupracují
i lékaři ze strakonické ne-
mocnice a také Otto Meyer
z Oddělení klinické far-
makologie Fakultní nemoc-
nice v Plzni, který je ro-
dákem ze Čkyně (vpravo
vzadu). 

Více o tomto projektu i za-
jímavých lidech, kteří na
něm spolupracují – úzce 
spjatých se Čkyní, v dalším
čísle Aktualit.                 (pp)
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Výsledky Čkyně cupu 2013

Fanklub mužstva Tatíků

Vítězný tým TRIVIS

Dětský den u rybníka

Budou zkoumat 
šumavské borůvky

Synagoga ožívá

Ve dnech 5. – 6. 10. 2013 společně slavnostně
otevřeme naši nově opravenou synagogu.

Po sobotním programu věnovanému židovské kultuře
nabídneme i nedělní, naznačující naši budoucí 

programovou orientaci.
Těšíme se na vás!

Spolek pro obnovu synagogy společně a obec Čkyně
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